

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

Առաջաբան

5

ՄԵՐՉԱՎՈՐԱՐԵՎԵՅԱՆ ՏԱՐԱԾԱՇՐՋԱՆԱՅԻՆ ԺԱՄԱՆԱԿԱԿԻՑ ՊՐՈՐԵՄՆԵՐ

Խիկոյայ Հովհաննիսյան. Մերձավորարեւելյան տարածաշրջանը և Հայաստանի աղդային անվտանգության խնդիրը	9
Հովսիսիմ, Կոբխազյան. Տարածքային խնդիրները խորհրդա-թուրքական հարարերություններում՝ երկը դաշնակցային տերությունների՝ ԽՍՀՄ-ի, ԱՄՆ-ի և Մեծ Բրիտանիայի ղեկավարների՝ Բեռլինի (Պոտսդամի) կոնֆերանսում	20
Արտակ Հովհաննիսյան. Սիրիայի ռազմական միջամտությունը լիբանանյան հակամարտությունը 1976 թ.	34
Վահրամ Պլուրսյան. Մոսկվի խնդիրը Հոգանի կոնֆերանսում	41
Կարինե Սամվելյան. Իրան-իրաքյան պատերազմի հետևանքները Իրաքի սոցիալ-տնտեսական վիճակի վրա պատերազմի առաջին տարիներին (1980—1984)	66
Գազիկ Շալչյան. Մերձավոր և Միջին արևելքի տարածաշրջանային քաղաքականության համակարգում իրանա-թուրքական հարաբերությունների և դրանք ձևավորող հիմնական քաղաքական գործոնների հարցի շուրջ (1990—1993 թթ.)	74

ՄԵՐՉԱՎՈՐ ԱՐԵՎԵԼՔԻ ԵՐԿՐՆԵՐԻ ՊԱՏՄՈՒԹՅԱՆ ԵՎ ՊԱՏՄԱԿՐՈՒԹՅԱՆ ՊՐՈՐԵՄՆԵՐ

Ալեքսանդր Խաչատրյան. Հայ իշխան «Բագրատ իրն Բագրատի» եղակի կնիքը	90
Նաիրա Խելոյան. «Փռկիչ սպաների» ընդդիմադիր շարժումը և երիտթուրքերի հեռացումը իշխանությունից	111
Կարեն Միրզոյան. Թուրքիայում ազգայնական շարժման ծագման հարցի շուրջը 1918—1919 թթ.	125
Անուշ Հովհաննիսյան. Թուրք պատմաբանը Օսմանյան կայսրությունում 1876—1878 թթ. քաղաքական իրադարձությունների մասին	143
Ռուբեն Սահակյան. Հայկական ցեղասպանության պատմագրության մեթոդաբանական հարցերը	151
Արշակ Փոլադյան. Մարմանյան դինաստիան և Մեծ սելջուկները	166
Վարդան Ոսկանյան. Գորան ցեղամիավորումը	186

ԱՐԵՎԵՅԱՆ ԲԱՆԱՍԻՐՈՒԹՅՈՒՆ

Գառնիկ Ասատրյան. ոց-ածանցը կուրմանջիում	193
Հաբեա Դանեղյան. Հայաստան րանաստեղծությունների ժողովածու Նդիա Մոշեղյանի դիվանում	197

Մաքսիմ Խամսյան. Պարեմի ուղեգրերի լեզվաբանական նշանակումը և կազմության կազապարը (ըստ քրդերեն լեզվի նյութերի)	210
Սամվել Կարաբեկյան. Գրական արաբերեն լեզվում թանուխնով վերջավորությունների ձևաբանական վերլուծություն	223
Ներսես Մկրտչյան. Հայերենից թուրքերենին անցած նորահայտ փոխառությունները	230
Արմաենուշ Կոզմյան. Նմանակության գեղագիտական ֆենոմենը հայ և պարսից միջնադարյան պոեզիայում	244
Լաուրա Շեխյան. Իրանի ժամանակակից գրականության անհայտ մի էջ (Մոհամադ Ալի Աֆրաշիի «Թափառիկ ռիբամարգեր» պատմվածքը)	256

СОДЕРЖАНИЕ

<i>Предисловие</i>	5
------------------------------	---

СОВРЕМЕННЫЕ ПРОБЛЕМЫ БЛИЖНЕВОСТОЧНОГО РЕГИОНА

<i>Николай Оганесян. Ближневосточный регион и проблема национальной безопасности Армении</i>	9
<i>Рипсиме Корхмазян. Территориальные проблемы советско-турецких отношений на Берлинской (Потсдамской) конференции руководителей трех союзных держав—СССР, США и Великобритании</i>	20
<i>Артака Оганесян. Военное вмешательство Сирии в ливанском противоборстве в 1976 г.</i>	34
<i>Ваграм Петросян. Вопрос Мосула на Лозаннской конференции</i>	41
<i>Карине Самвелян. Влияние ирано-иракской войны на социально-экономическое состояние Ирака в первые годы войны (1980—1984 гг.)</i>	66
<i>Гагик Шаладжян. К вопросу о ирано-турецких отношениях в системе ближневосточной политики и об основных политических факторах, влияющих на их формирование (1990—1993 гг.)</i>	74

ПРОБЛЕМЫ ИСТОРИИ И ИСТОРИОГРАФИИ БЛИЖНЕВОСТОЧНЫХ СТРАН

<i>Александр Хачатрян. Уникальная печать армянского князя «Бакрата ибн Бакрата»</i>	90
<i>Наира Хнкоян. Оппозиционное движение «Офицеров-спасителей» и отстранение младотурок от власти</i>	111
<i>Карен Мирзоян. К вопросу о зарождении националистического движения в Турции в 1918—1919 гг.</i>	125
<i>Ануш Оганесян. Турецкий историк о политических событиях 1876—1878 гг. в Османской империи</i>	143
<i>Рубен Саакян. Методологические вопросы историографии геноцида армян</i>	151
<i>Аршак Поладян. Династия марванидов и Великие сельджуки</i>	166
<i>Вардан Восканян. Родоплеменное объединение Горан</i>	186

ВОСТОЧНАЯ ФИЛОЛОГИЯ

<i>Гарник Асатрян. Суффикс -ng в курманджи</i>	193
<i>Лорета Данегян. Сборник армянописных стихотворений в диване Егия Мушегяна</i>	197

<i>Максим Хамоян. Лингвистическое назначение и модель образования паремиологизма. (На материале курдского языка)</i>	210
<i>Самвел Карабекян. Морфонологический анализ сегментов с танвином в арабском литературном языке</i>	223
<i>Нерсес Мкртчян. Новоявленные армянские заимствования в турецком языке</i>	230
<i>Армануш Козмоян. Эстетический феномен стилизации в армянской и персидской средневековой лирике (XVI в.)</i>	241
<i>Лаура Шехоян. Неизвестная страница иранской современной литературы (Рассказ «Бродячие павлины» Мухамада Али Абраште)</i>	256

C O N T E N T S

<i>Preface</i>	5
--------------------------	---

MODERN PROBLEMS OF THE MIDDLE EASTERN REGION

<i>Nikolay Hovhannissian</i> . The Middle Eastern Region and the Problem of the National Security of Armenia	9
<i>Hripsime Korkhmazian</i> . The Territorial Problems of Soviet-Turkish Relations in the Berlin (Potsdam) Conference of the Three Leaders—USSR, USA and Great Britain	20
<i>Ariak Hovhannissian</i> . The Military Intervention of Syria in the Lebanese Conflict in 1976	34
<i>Vahram Petrosian</i> . The Mosul Question at the Lousanne Conference	41
<i>Karine Samvelian</i> . The Impact of the Iran—Iraq War on the Socio-economic Life of Iraq during the First Years of the War (1980—1984)	66
<i>Gagik Shaljian</i> . To the Question of Iranian—Turkish Relations and their Peculiarities in the Middle Eastern Region (1990—1993)	74

PROBLEMS OF MIDDLE EASTERN HISTORY AND HISTORIOGRAPHY

<i>Alexander Khachatrian</i> . A Unique Seal of the Armenian Prince „Baqrat Ibn Baqrat“	90
<i>Naira Khnkoian</i> . The Opposition Movement of the Group of „Salvor Officers“ and the Ousting of the Young Turks from Power	111
<i>Karen Mirzoian</i> . To the Question of the Origin of the Nationalistic Movement in Turkey in 1918—1919	125
<i>Anush Hovhannissian</i> . The Turkish Historian on the Political Events of 1876—1878 in the Ottoman Empire	143
<i>Rouben Sahakian</i> . Methodological Issues of the Armenian Genocide Historiography	151
<i>Arshak Poladian</i> . The Marwanid Dynasty and the Great Seldjuks	166
<i>Vardan Voskanian</i> . The G o r a n Tribal Confederation	186

ORIENTAL PHILOLOGY

<i>Garnik Asatrian</i> . The Suffix <i>-ng</i> in Kurmanji	193
<i>Loretta Daneghlian</i> . Collection of Poems Written in Armenian Letters in the Archives of Yeghia Mousheghlian	197

<i>Maxim Khamolan. The Linguistic Appointment and the Model of Forming Paremeologism (on the material of Kurdish)</i>	210
<i>Samuel Karabekian. The Analysis of the „tanvin“-ending of Literary Arabic</i>	223
<i>Nerses Mkrtchian. Armenism In the Turkish Dialects</i>	230
<i>Armanush Kozmolan. The Phenomenon of Stylization In the Medieval Armenian and Persian Literature</i>	244
<i>Laura Shekholan. An Unknown Page of Modern Iraanian Prose (The Short Story by Mohammed Ali Afrashte „The Wandering Peacocks“)</i>	256